
          MOCIÓ PER UNA PAVIMENTACIÓ SOSTENIBLE  

 

Des de la CUP posem especial èmfasi en  la protecció del medi ambient i la defensa del nostre 

territori, treballant per garantir una vila acollidora, basada en un model més sostenible i 

respectuós amb el nostre entorn. 

Cal preservar els ecosistemes naturals pel seu propi valor i perquè amb respecte tothom en 

pugui gaudir. I cal assegurar que el desenvolupament de la nostra societat no provoqui cap 

deteriorament  ambiental ni en la salut de les persones. 

Una de les principals riqueses d’una vila com la nostra és la facilitat amb la que passem 

d’estar al centre de la vila a trepitjar sorra i gaudir del bosc i creiem que és de vital 

importància mantenir aquesta característica. 

Veient les darreres actuacions com la de l’asfaltat de la zona del camp de futbol on, al nostre 

parer, més que el problema amb el manteniment del camí i les queixes dels veïns, s’ha 

prioritzat la comoditat dels usuaris sense cap criteri ambiental, ens veiem  en la necessitat de 

presentar aquesta moció. 

Creiem que es pot garantir la comoditat respectant l’entorn natural. 

Sabem que ja no és possible retrocedir l’adjudicació per un total de 94.138€ per a l’asfaltat de 

diversos camins no urbans dins el terme municipal, però de cap de les maneres podem 

permetre que es segueixi amb aquesta línia d’actuació. 

Som molt conscients que sovint els veïns pateixen inconvenients per la falta de manteniment 

d’aquests camins, que amb les pluges i el constant trànsit rodat queden en mal estat; i també, 

que en èpoques de sequera, la pols que s’aixeca els suposa un problema, és per això que 

creiem que cal un estudi,  actuació, planificació i manteniment dels accessos però sempre 

encarada a evitar l’asfaltat indiscriminat, deixant aquesta opció com a últim recurs. 

Creiem que el fet d’utilitzar materials alternatius més sostenibles i respectuosos amb el medi 

es pot fer mantenint uns costos similars als aplicats amb el pavimentat actual, ja que hem de 

tenir present que la diversitat i la preservació del medi natural no té preu. 

Cal destacar sistemes com per exemple TERRA SÒLIDA que és un tipus de pavimentació 

ecològica que utilitza productes naturals i que contribueix a salvaguardar el medi ambient i els 

recursos naturals, ja que utilitza el propi material de la traça del camí, minimitzant l’aportació 

d’altres materials de compra, tot contribuint d’aquesta manera a un desenvolupament 

sostenible i que en alguns casos pot ajudar a reduir el cost de l’obra. 



És per tot això, que des de la CUP Vallgorguina proposa al ple l’aplicació de les següents 

mesures: 

PRIMER –  Aturar en la mesura del possible tots els projectes d’asfaltat de zones urbanes, no 

urbanes i disseminats i posar-ho en coneixement dels veïns afectats, obrint un procés 

participatiu i sempre buscant noves alternatives més respectuoses amb el medi. 

SEGON – Que aquest govern prengui el compromís de prioritzar els arranjaments utilitzant 

Terra Sòlida, Sauló sòlid i en menor mesura tot-ú o grava, deixant com a últim recurs l’ús de 

l’asfalt, ciment i altres tipus de pavimentació d’aquest tipus. 

TERCER -  Introduir el concepte de biodiversitat en la planificació i el tractament dels camins 

no urbans i accessos als disseminats. Per fer-ho cal que en la gestió i ordenació del nostre 

territori,  prevalguin els principis de preservació i millora del funcionament ecològic de la 

matriu territorial entesa com un conjunt. 

QUART - Manteniment i millora de la identitat i qualitat paisatgística dels ambients rurals i 

urbans. Cal fixar uns objectius de qualitat paisatgística per a tots els tipus de paisatge presents 

en el nostre territori. 

CINQUÉ – Fer extensiu aquest compromís a totes les obres que afectin a paisatges i entorns 
rurals. 
 
 
 


